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A szegediek óriási lelkesedéssel fogadták bajnokaikat kedd este a Kárász utcán és a Klauzál téren. Képünkön Vajda Attila. 
Janics Natasa. Sík Márton és Varga Tamás az ünneplők gyűrűjében a város főutcáján

Szeged bearanyozta 
a pekingi olimpiát

Vastapsot kapott 
a tűzijáték

A kenu egyesek 1000 méteres döntőjében a szegedi 
Vajda Attila ért célba elsőként, két nappal az olimpia 
zárása előtt. Egy hajó előnyt szerzett az olimpiai címvé
dő Dávid Callal szemben. Aranya annál szebben fénylik, 
mivel a játékok utolsó hetének végéig kellett várnunk 
arra, hogy Pekingben felcsendüljön a magyar himnusz. Egy 
napra rá. szombaton Janics Natasa és Kovács Katalin, a 
női kajak kettesek 500 méteren szereztek aranyérmet. 
Vasárnapra pedig meglett a pólósok aranya is.

Vajda Attila fantasztikus 
versenyzéssel nyerte a kenu 
egyesek 1000 méteres számát 
(3:50.467), csaknem egy hajó 
előnyt szerzett a végére az 
olimpiai címvédő spanyol 
Dávid Callal szemben 
(3:52.751). A szegedi világ- és 
Európa-bajnok, eddigi legjobb 
olimpiai eredménye egv bronz
érem volt.

Vajda Attila 25 esztendős, 
de már második olimpiáján vett 
részt. Négy éve Athénban reme
kül ment, ez akkor ott bronz

Vajda Attila aranyöröme Pólósaink csodálatos játékkal győztek
Kovács Katalin 

és Janics Natasa a dobogón

érmet ért. amivel kellemes meg
lepetést okozott magának és a 
sportág vezetőinek is.

A kenu egyesben olimpiai 
bajnok Vajda Attila a július 
15-én elhunvt Kolonics György 
emlékének ajánlotta az arany
érmét. - Próbáltam úgy verse
nyezni. ahogy egy elhunyt ver
senyző tiszteletére ezt illik. 
Azért, mert Koló fizikailag 
nincs itt. lélekben velünk volt, 
hiszen neki ez volt az élete. Az 
aranyérmet az emlékének aján
lom - mondta a 25 éves kenus. 

hozzátéve, hogy a múltat fel 
kell tudni dolgozni. - Köszö
nöm. hogy együtt dolgozhat
tam és versenyezhettem vele. A 
halála még jobban összeková
csolta a csapatot.

Vajda nem érezte pluszte- 
hernek. hogy neki kellett 
megszereznie a magyar kül
döttség első aranyérmét. — Az 
az igazság, hogy nem ezzel 
voltam elfoglalva, hanem 
próbáltam megcsinálni azt. 
amit begyakoroltam. Az. 
hogy én nyertem az elsőt, jó 
is, meg nem is. Nekem persze 
jó, de sajnálom, hogy más
nak nem sikerült, pedig sok
szor csak kicsin múlott - 
mondta.

A szombati hat fináléból 
ötben voltak érdekeltek a 
magyar hajók. Némileg várat
lanul csak egyben, az utolsó
ban sikerült medált szerezniük, 

igaz, az a legfényesebb volt. A 
Kovács Katalin. Janics Natasa 
duó magabiztos versenyzéssel 
védte meg címét a női kajak 
kettesek között, s ez némi 
vigaszt jelenthetett Kovácsnak, 
aki korábban óriási meglepe
tésre negy edik lett egyesben, 
melyben hajszálnyi előnnyel 
az ukrán Inna Oszipenko- 
Radomszka szerezte meg az 
aranyérmet.

- Nehezen indult az év, de 
nagy on jó lett a vége — mond
ta Janics Natasa, miután páros
ban Kovács Katival megnyer
ték az 500 méteres kajak páros 
döntőjét.

Vasárnap pedig megszüle
tett a harmadik magvar arany. 
Vízilabdacsapatunk parádés, 
magabiztos játékkal 14—10-re 
verte az Egyesült Államok 
együttesét.

(Részletek a 8. oldalon)

A nap fénypontja volt a tűzijáték augusztus 20-án

A könnyedebb ünnepi prog
ramoknak helyet adó Huszár 
Mátyás rakpartra kora délu
tántól látogattak ki az embe
rek. Aki élelmes volt, hamar 
túlesett az evés-iváson: az idő 
múlásával egyre többen érkez
tek ki a helyszínre.

Sokan követék figyelemmel 
a Magyar Állami Népi Együt
tes Pannon freskó című tánc
játékát. A magyaros zenére 

többen nyakukba vették gyer
mekeiket, és úgy táncoltak 
velük.

Így várták az este 9 órát, 
amikor is megkezdődött a nap 
fénypontja. A színpompás 
tűzijáték mindenkit kielégí
tett. A kilátogatok vastapssal 
köszönték meg a fényjátékot 
a szervezőknek.

(Ünnepi tudósításunk
a 3. oldalon)
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160 új munkahelyet teremt a Hansa-Kontakt

A régió legnagyobb logisztikai központja

Az új raktárbázis látványterve

Három és fél milliárd forintos beruházással 26 ezer 
négyzetméteres raktárbázist épít a magyar tulajdonú, sze
gedi központú, élelmiszerrel és vegyi áruval kereskedő 
Hansa-Kontakt Kft. jövő év őszére a szegedi logisztikai köz
pontban. Ezzel 160 új munkahelyet teremtenek a városban.

Elkezdődött a Szegedi Ipari 
Logisztikai Központ második 
ütemének fejlesztése az M5-ös 
sztráda és az épülő M43-as 
autópálya kereszteződésében 
fekvő negyvenöt hektáros terü
leten. Tizenkét és fél hektáron 
a Dél-Alföld legmodernebb 
logisztikai központját hozza 
létre a szegedi székhelyű 
Hansa-Kontakt Kft. Mivel az 
első ütemben 10 hektár épült 
be. az új beruházással együtt 
immáron a terület felét lakják 
logisztikai vállalkozások.

Az 1995-ben alapított 
Hansa-Kontakt Kft. 3,5 milli
árd forintos beruházással épít

új raktárbázist 2009 őszére 
saját tőke, hitel és pályázati 
forrás felhasználásával. A 
magvar tulajdonú szegedi 
kereskedelmi vállalkozás 
Csongrád. Bács-Kisknn. Békés. 
Jász-Nagvkun-Szolnok megye 
és Pest megye déli részén 
működő közel háromezer kis

kereskedelmi és vendéglátó
ipari partnert lát el élelmi
szerrel. vegyi áruval, ital- és 
dohánytermékekkel. Alkal
mazottainak száma már most 
230. 2009-től pedig várhatóan 
-160 új ember felvételével - 
390-re emelkedik a számuk. A 
Hansa-Kontakt Kft. által 
kiszolgált 3 ezer vállalkozás 
kiskereskedelmi forgalma 
2007-ben elérte a 69 milliárd 
forintot.

A cég azért fogott hozzá egy 
ekkora beruházáshoz, mert

A Volvo is építkezik
Az ünnepélyes alapkő

letételkor jelentették be. 
hogy a Volvo Hungária 
Kft. is szerződést köt a 
logisztikai központtal: 22 
ezer négyzetmétert vásá
rolnak meg. hogy azon 
márkaszervizt létesítsenek.

Alapkőletétel
Lapzártánk mán. éppen a Szegedi Tükör megjelenése 

előtt, augusztus 28-án rakták le a logisztikai központban 
az új raktárbázis alapkövét. Ezzel hivatalosan is kezde
tét vette a hatalmas beruházás.

kinőtte a Bakay Nándor utcai 
saját tulajdonú telephelyét. A 
26 ezer négyzetméteres rak
tárbázison elkészül egy 2500 
négyzetméteres hűtött raktár, 
egv 23 ezer négyzetméteres 
magas raktár, egy 500 négy
zetméteres kiszolgáló épület, 
amelynek az emeletén 3200 
négyzetméteres iroda és szo
ciális blokk kap helyet.

10 milliárddal lett gazdagabb Szeged

350 munkahelyet 
teremtett a Biopolisz

Öt éve annak, hogy Szegeden létezik a Biopolisz prog
ram és létezik a Biopolisz Kft. Az egyetemi kutatói közös
ség. a város és az ipar együttműködésének köszönhetően 
mintegy 350 munkahely jött létre. Csaknem 10 milliárd 
forint pályázati forráshoz jutottak az élet- és környezet
tudományok. a biológia, a biotechnológia területén egy ütt- 
múködő konzorciumok.

Sokan a Mercedeshez vagy a Richterhez hasonló beruházásokat 
várnak Szegedre, és hiányolnak egv álütő erejű Biopolisz progra
mot. Holott a Biopolisz program égisze alatt az elmúlt öt évben 350 
munkahely jött létre, és már mintegy 10 milliárd forint pály ázati 
pénzhez sikerült hozzájutni - mondta el Molnár István, a Biopolisz 
Kft. ügyvezető igazgatója. A vezető külön is hangsúlyozta: a Biopolisz 
nevet védjegyként is bejegyeztették annak idején, de mindenki sza
badon használhatja, aki a program sikeréért munkálkodik. A 
Biopolisz program 2003-ban valóban tervezési nehézségekkel, csú
szásokkal indult útjára-ismerteel az ügyvezető. A Biopolisz prog
ram célja az volt, hogy 10 év alatt 1000 tudásintenzív munkahely 
és ipari kapcsolatain kérésziül további 3 ezer munkahely jöjjön létre, 
valamint, hogy megalapozzák a dél-alföldi regionális bioipart. Pro
jektcégként alapították meg a Biopolisz Kft.-t, amely a kezdetek
től. azaz a szellemi tulajdon védelmétől a helyben letelepedő kis
vállalkozások menedzseléséig követi végig a munkát. 2003 óta 
mintegy 50 új szabadalom született és közel 40 tudásintenzív kis
vállalkozás alakult Szegeden. Az egv etem az innováció korai fázi
sú menedzselésére partnereivel egy 600 millió forintos forrás lehí
vására készíti.

A vállalkozások általában intenzív kapcsolatot tartanak fenn az 
anyaintézményekkel, azaz a Szegedi Tudományegyetemmel és az 
MTA Szegedi Biológiai Központtal. A 2005-ben megindult Biopolisz 
Pólus Programban mostanra 10 milliárdos nagyságrendű fejlesz
tési támogatást sikerült szerezni. A közeljövőben az egyetem és a 
város közös projektet indít a pólus program eredményeinek ..tár
sadalmasítása” érdekében. 1.8 milliárd forint értékben.

A kutatás-fejlesztés ipari jelenlétet is teremtett, ennek mene
dzselését a Szegedi Tudományegyetem által alapított DEÁK Zrt. 
végzi. 2005 óta működik a Dél-alföldi Neurobiológiai Regionális 
Egv etetni Tudásközpont technológiai inkubátorháza, és jövőre fel
épül a Genomikai Innovációs Központ inkubátorháza is. A Dél-alföl- 
di Regionális Innovációs Ügynökség szintén a Biopolisz Pólus Prog
rammal összhangban végzi munkáját.

A Biopolisz program indításakor minden politikai erő egy etér- 
tett abban, hogv Szeged jövője a tudásalapú iparágak meghono
sodásától függ - hangsúlyozta Molnár. Szerinte egészen biztos, 
hogy’ a felszíni viták ellenére a program céljainak hasznosságáról 
egyetértenek a vitázó felek.

Kell-e Szegednek
fejlesztés?

Úgy tűnik. Szeged sikeré
ben nem tud mindenki osz
tozni.

A minap örömteli hírt kap
tak — többek között - a szege
diek. Ebben a kormányszóvi
vő tájékoztatott arról, hogv 
"kiemelt gyógyfürdő-beruhá
zások valósulhatnak meg több 
mint 6.5 milliárd forint állami 
tát nógatással. Hajdúszoboszlón 
és Szegeden új élményfürdő 
épül. Bükön és Zalakaroson 
pedig a már meglévő fürdőt 
fejlesztik .

A fideszes Bánki Erik azon
ban sietett megemlíteni, hogy 
szerinte "a szegedi beruházás 
mögött politikai döntés áll. hisz 
a kormány egy olyan város für
dőjének megépítését támogat
ja. amely’ a legkevésbé ismert 
a gvógvturizmus területén .

Botka László polgármester a

hírre így reagált: „Aggasztónak 
és sajnálatosnak tartom a 
Fidesz újabb Szeged-ellenes 
nyilatkozatát. Az elmúlt öt 
évben a Szegedre látogató 
turisták száma megduplázó
dott. ezzel a város két éve 
bekerült a 10 leglátogatotl abb 
hazai idegenforgalmi célpont 
közé, megelőzve más nagyvá
rosokat (pl. Debrecent és 
Pécset). Csongrád megye és 
Szeged térségében található 
egyébként Magyarország és 
Európa egyik leggazdagabb 
termálvízkincse, tehát ha vala
hol. akkor itt indokolt a gyógy 
fürdő építése és a gyógyturiz- 
mus fejlesztése.

Megnyugtató lenne, ha a 
Fidesz szegedi képviselői váro
sunk érdekében elhatárolód
nának pártközpontjuk állás
pontjától.

Postakocsi a civileknek
A Szeged Város Közösségéért Közalapítványt az önkormány

zat hozta létre, elnöke Tóth Károly, titkára Lauer István önkor
mányzati képviselő. Elsődlegesen a szegedi nyugdíjasklubokat. 
szociális intézményeket, civilszervezeteket, valamint közbizton
sági célokat támogat. Közreműködnek segélyakciókban, ahol a 
szállítás, raktározás, elosztás megszervezésében segédkeznek 
nyugdíjasok, nagycsaládosok örömére. Megoldották többek 
között a Gyermekétkeztetési Alapítványtól nyert élelmiszer- és 
ruhatámogatás Szegedre szállítását és helybeli széthordását. A 
Magvar Posta Zrt. -től most kaptak egy Volkswagen Transportert. 
amelv 1 millió forint értékű. Segítségével folytatják jótékonysá
gi akcióikat, és támogatják a szegedi civilszervezetek kulturális 
tevékenységét - tudtuk meg Tóth Károlytól.

Tízmilliót szánt háziorvosi rendelőkre a város

Jó helyre ment a pénz
A tavalyi évhez hasonlóan 

idén is pályázatot írt ki a 
Szegedi önkormányzat a 
háziorvosok számára. Ezút
tal szintén a rendelő felújí
tására, illetve eszközök 
beszerzésére lehetett 
pályázni, ám most kevesebb 
önerőt várt el a városvezetés.

Tízmillió forint egyfelől nem 
sok. ha azt vesszük, egy 
kicsinyke lakás kerül enny i
be. másfelől viszont nem is 
kevés, ha arra gondolunk, 
hogy ennyiből 21 háziorvosi 
rendelőt lehet szebbé, kom
fortosabbá. felszereltebbé 
tenni. Az önkormányzat egész
ségügyi és szociális irodájához 
21 pályázat érkezett, s idén 
egyetlen, vállalkozásába e 
módon is pénzt bevonni szán
dékozó háziorvos sem távozott 
üres kézzel.

Dr. Ádász Anna megszépült rendelőjében a betegek is jobban 
érzik magukat

Az idén a legnagyobb össze
get egy belvárosi körzet gaz
dája nyerte, dv. Ádász Anna 
háziorvos 400 ezer forinthoz 
jutott eszközbeszerzés céljára, 
és 260 ezer forintot kapott fel
újításra. A Deák Ferenc utcai

rendelőbe lépve első pillanat
ban nem is érti az ember, 
mihez kellett segítség, hiszen 
tip-top a rendelő, a váró, kel
lemes a körny ezet.

- Két évvel ezelőtt, amikor 
átvettem a praxist, még nem

A betegeket szolgálják a fejlesztések
A fiatal doktornő nem tudja eléggé hangsúlyozni, milyen jó hely re került a pénz. Tavaly 

a vizitdíjakból sikerült összespórolni az önerőt, akkor kezdődött a rendelő felújítása, amely
nek eredményeként megújult a váró, az orvosi helyiség, és új bútorok érkeztek. A doktornő 
megemlíti, hogv a rendelőben volt például egy speciális életmentőtáska-szett. tűni ugyan jó. 
ha van. de az övéit 1977-es dátumfelirat díszelgett, s ennek csakis azért tudott örülni, mert 
ő is abban az év ben született. Félretéve a viccet, ténv. hogv beruházni muszáj, s bizony a fent 
említett speciális táska ára 100 ezer forintnál kezdődik, egy EKG-készülék ára 250 ezer forint
ról indul, s 750 ezerig is elmehet, a számítógépek, a receptekhez szükséges nyomtatók árá
ról nem is beszélve. Az orvosi praxis nehezen termeli ki a szükséges berendezéseket, de a fel
újításokat külső források nélkül már nem lehetne finanszírozni - véli a háziorvos. Pályázni 
érdemes, mert az eredménv többet ad. mint a befektetés: elégedettebb, szívesebben jövő bete
geket. orvost, asszisztenst, egyaránt. s mindenki jobban érzi magát egv komfortosabb, barát
ságosabb. s nem utolsósorban megbízhatóan modern környezetheti.

így nézett ki — mondja moso
lyogva a fiatal doktornő, aki 
azt is hozzáteszi, nagy on sokat 
változott a kép, s amit most 
látunk, az már nem a kezdet, 
hanem lassan a munka vége. 
Nem először pályáznak úgy an- 
is: az idei, összesen 660 ezer 
forintnyi ..nyeremény előtt 
tavaly is sikerrel jártak, s az 
alapozta meg az idei igények 
folytatását. Dr. Ádász Anna 
úgy véli, ha van rá lehetőség, 
akkor mindenkinek érdemes 
próbára tennie magát pályázati 
területen is, mert nincs vesz
tenivaló. A doktornő elárulja, 
talán némi előnyt élvez a töb
biekhez képest, hiszen férje 
otthon van a páházatok és a 
könyvelés területén, ezért az 
ő szakmai segítségét kérte a 
pontos, precíz tenderdosszié 
elkészítéséhez, az ajánlatok 
bekéréséhez és megfelelő csa
tolásához.

- Tavalyi sikeres szereplé
sünk után úgy véltük, most is 
érdemes belevágnunk, mert 
legyen bármilyen aprólékos is 
az előkészület, megéri, hiszen 
egyetlen orvosi vállalkozás 
sincs, amelyik csak úgy talál
na a fiókban több százezer 
forintnyi elkölthető összeget - 
mondja. Az idén kedvezőbb 
volt a helyzet, mint tavaly’, 
mert most a korábbi 70 szá
zalékos önerő hely ett elég volt 
a kért összeg ötven százalékát 
felmutatni, akár felújításra, 
akár eszközbeszerzésre pály á- 
zott a praxis.ek
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774 nap után a második autópályát adják át Szeged mellett - Már építik is a sztrádát

Elhelyezték az M43-as alapkövét
Sándorfalva

Királyhegyes

Csanádpalo

Kövegy
MAKÓ

MagyarcsanádRöszke
Kiszombor

ApátfalvaTiszasziget Kübekháza

Deszk Klárafalva
Újszentiván

Maroslele

M43
Algyő

SZEGED

Földeák

Óföldeák

FORRÁS: DM-GYŰJTÉS DM-GRAFIKA

Botka László polgármester helyezte el az alapkőben 
a dokumentumokat tartalmazó fényhengert

Az M43-as sztráda Szeged és Makó közötti szakaszát leg
később az alapkőletételtől, június 18-ától számítva 774 nap 
múlva, 2010. augusztus 31-én adják át a forgalomnak. Az 
új autópálya 31.6 kilométere és a 7 kilométeres makói lekö
tő szakasz 61.1 milliárd forintból valósul meg. Botka 
László polgármester azt mondta az autópálya alapkövé
nek elhelyezésekor, hogy magasra helyezték a lécet az 
M5-ös kivitelezői, hiszen azt határidő előtt adták át.

A 47-es úrtól jobbra lévő. egy. 
a nemzeti olajtársaság tulajdo
nában lévő út mellett helyezték 
el június 18-án ünnepélyes 
körülmények között az M43-as 
sztráda alapkövét. A ceremó
nián részt vett Botka László sze
gedi és Buzás Péter makói pol
gármester. országgyűlési képvi

selő. valamint Galuska János, a 
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesz
tő (NIF) Zrt. gyorsforgalmi igaz
gatója. Ők látták el kézjegyük
kel azt az emléklapot is. amely 
az M43-as autópálya fontos 
paramétereit tartalmazta, s ame- 
Ivet Szeged és Makó címerével, 
a városok emlékérmeivel, a

Délmagvarország és a Délvilág 
aznapi, s a Makói Hírek legu
tolsó példám aival egvütt bele
rakták egy tokba, hogy azt a 
sztráda alapkövébe betonozzák 
be az algyői olajmezőn.

Botka László hangsúlyozta, 
hat év alatt két autópálya épült 
Szegeden, az M5-ös nyugati, 
az M43-as keleti irányban köti 
össze a térséget a világgal. Ez 
utóbbi azért lesz nagy on jelen
tős a város életében, mert 
tehermentesíti a tranzitforga
lomtól. A polgármester 
elmondta, az elkövetkező két 
évben 100 ezer teherautónyi 
földet hordanak majd a pálya

Az M43-as főbb paraméterei
A Szeged és Makó közötti kétszer kétsávos autópálya az 

új Tisza-híddal egvütt 31.6 kilométer hosszú, a makói 7 
kilométeres lekötő úttal együtt 61.1 milliárd forintból 
valósul meg. amelynek 67 százalékát az Európai Unió. 33 
százalékát a magyar állam finanszírozza. A sztrádát 2010. 
augusztus 31-én. 774 nap múlva adják át a forgalomnak.

töltéséhez, csomópontok épül
nek a 47-es és a sándorfalva 
úton. „Mindezek a munkálatok 
kellemetlenségekkel járnak 
majd-mondta Botka László
dé bízom benne, hogy az embe

rek megértik, mert meghozzák 
a várt eredményt. Az M5-ös 
kivitelezői feladták a leckét 
annak a négy konzorciumnak, 
amelyek az M43-as négy 
különböző szakaszát megépí

tik. mivel 2005-2006-ban a 
határidő előtt adták át a sztrá
dát - mondta befejezésül.

Buzás Péter megígérte, meg
hívja polgármestertársát 
Makóra, amikor eljutnak a 
lekötő szakasz építéséig, s ott 
mondja majd el. micsoda 
könnyebbséget jelent a 
makóiak számára is az M43-as 
megépítése.

Ez a beruházás összehozta a 
két várost - fogalmazoll tömö
ren a makói polgármester. 
Galuska János pedig kijelen
tette. az alapkő letétele után 
azonnal elkezdődnek a mun
kálatok.

Ujhelyi István: A személyi ambíciókat szolgáló 
pártosodás zsákutcába vezet

Kenyérszegés 
a Széchenyi téren

Hosszú sorok kürtőskalácsért és üdítőért, elismerő taps 
az esti tűzijátékért: több tízezren látogattak ki augusztus 
20-án este a szegedi Huszár Mátyás rakpartra nemzeti 
ünnepünkön. A hivatalos városi megemlékezés délelőtt 
zajlott le a városháza előtt.

Több száz ember előtt mon
dott ünnepi beszédet augusz
tus 20-án Szent István és Gizella 
szobra előtt Ujhelyi István 
országgyűlési képviselő és kiss- 
Rigó László szeged-csanádi 
megyés püspök. A hivatalos 
városi megemlékezés nemzeti 
ünnepünkön a városháza előtt 
kezdődött térzenével és ország- 
zaszlónk felvonásával.

— István életműve a hazáról, 
a megmaradásról és a megúju
lásról szól. Felismerte, hogy a 
jövőt Európának hívják - 

Kiss-Rigó László püspök megáldotta az új kenyeret Ízlett az új kenyér

beszélt Ujhelyi István. Azt 
mondta: István és Koppány test
vérharca nem a jó és a gonosz 
küzdelme, hanem kél igaznak 
vélt hil küzdelme volt. - A kizá
rólag a múlt szokásaiba és sérel
meibe mártózó népet elsodorja 
a történelem folyatna. Tudni 
kell változni, haladni, és a 
modemitással együtt az orszá
got kormányozni - jelentette ki 
a képviselő. Véleménye szerint 
a nemzet nem lehet egyéni poli
tikai érdekek játékszere. - A 
hitek és nézetek kiegészíthetik,

Az Állami Népi Együttes a Tisza-parton

felülmúlhatják egymást. de a 
személyi ambíciókat szolgáló 
pártosodás zsákutcába vezet. 
István és Koppány valószínűleg 
tudta ezt. de udvartartásuk egy’ 
évezred alatt sem tanulta meg 
- hangoztatta Ujhelyi István. 
Az országgyűlési képviselő sze

rint sajnos ma sem vagyunk 
különbek. ..Miért nem tudunk 
egymás sikerének örülni? Miért 
szurkolunk a másik bukásá
nak?”— tette fel a kérdést. Véle
ménye szerint csak a közösségi 
akaratban lehet hinni.

- Ez hozta létre az 1879-es 

árvíz utáni második Szegedet, 
Klebelsberg Kunó kultuszmi
niszter harmadik Szegedjét, és 
ebben épül majd a XXL száza
di európai, gazdasági, kereske
delmi és kulturális régióköz
pont: a negyedik Szeged - han
goztatta. Elmondása szerint

Ujhelyi István: A nemzet nem 
lehet egyéni politikai érdekek 

játszótere

Szegeden a szorgos emberek 
munkája mindig fontosabb volt, 
mint különböző hozzáállásuk 
a világhoz. — Az alkalmazkodás 
mindig erősebb volt a széthú
zásnál. Ez tette naggyá váro
sunkat - tette hozzá Ujhelyi 
István.

Kiss-Rigó László megyés püs
pök szerint még nem találtak fel 
jobbat a társadalom boldogu
lására. mint a demokráciát. — 
István nem mindig használt 
demokratikus módszereket, de 
ez volt az egyetlen út. ami célra 
vezetett - beszélt a püspök, aki 
szerint kötelességünk megta
lálni azokat az értékeket, ame
lyekre egyéni és közösségi 
jövőnket lehet építem. Azt kérte, 
hogy akik megszegik az új 
kenyeret, tudatosítsák maguk
ban: becsületes munka, erőfe
szítés. hiteles vezetés, együtt
működés nélkül nem boldo
gulhat az emberiség. Kiss-Rigó 
László ezután megáldotta az új 
kenyeret, majd megkoszorúz
ták Szent István szobrát.

1, szakasz: 5. sz, főút - 47.sz. főút között:
43 SZEGED-MAKÓ KONZORCIUM

2, szakasz: 47. sz, főút - 4413.sz. út között: a 
Tisza-híddal: Tisza M43 KONZORCIUM

3, szakasz: 4413. sz, út - 4415.sz. út között:
MAROSLELE 43 KONZORCIUM
4, szakasz: főúti visszakötés a 43. sz. főútra:
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A megújult IH kívülről

Új külső, új név, új bázis a fiataloknak

Al Di Meola avatja fel az IH-t
Al Di Meola koncertjével nyit szeptember 3-án a 475 mil

lió forintból megújult Szegedi Ifjúsági Ház. vagyis új nevén 
IH Rendezvényközpont.

Több mint egyéves szünet 
után szeptember 3-án Al Di 
Meola koncertjével nyit újra 
az IH Rendezvényközpont - 
azelőtt Szegedi Ifjúsági Ház. 
A ház felújítása tavaly május
ban kezdődött, a műszaki áta
dás pedig idén június köze
pén. A belső dizájnt ez után 
alakították ki. Mobil színpad, 
hangszigetelt galéria, lift, prog
ramozható fényjáték - többek 
között ezek teszik modernné a 
Tisza-parti épületet.

A háznak új bejárata van a 
Novotel felől, főbejáratnak azon
ban megmaradt a Felső-Tisza 
part felőli ajtó. Nagyobb ren
dezvényekkor praktikusan az 
újat kijáratként használják majd.

A főbejárattal szembeni 
kávézó aulává bővült, ahol 
150-200 fős rendezvényeket 
tarthatnak. Színpadán kisebb 
koncerteket, felolvasóesteket 
rendezhetnek.

A földszinten három ren
dezvényteremben - Tisza. 
Maros és Szeged a nevük - 
folyhat oktatás, termékbemu
tató, tréning. A földszintet és 
az emeletet összekötő vörös 
lépcsősor maradt olyan mint 
volt, nagyjából ez az egyetlen, 
ami nem változott az épület
ben. A lépcsőfordulóval szem
beni falat üvegtéglákkal tet-

Őszi program

Az IH szeptemberben 
Férfi és Nő koncertet is 
rendez, ahol hat Kossuth- 
díjas lép egyszerre szín
padra: Básti Juli. Udvaros 
Dorottya. Cserhalmi 
György, Kulka János szín
művész. valamint Hor
váth Kornél ütőhangsze- 
res. Dés László zeneszer
ző, zongorista, szaxofo
nos. Egy hetedik Kos- 
suth-díjas, Bereményi 
Géza a dalszövegeket itta 
és a produkciót rendezte. 
Jövő hónapban jön a pla
tinalemezes Váradi Roma 
Café. valamint a Botafogo 
együttes a Tűzcsizmák 
című táncshow-val. 
1 lavonta jelentkezik Janik 
László társulata az 
Apáca-pác című zenés 
bohózattal. Csernus Imre 
is „rendel” szeptember
ben, de lesz Csík zenekar 
koncert és táncház is.

ték izgalmasabbá. Az első 
emeleti nagyterem belmagas
sága nyolcvan centivel nőtt, 
ezáltal jobb a koncertterem 
akusztikája. Az emelést úgy

Az új bejárat

érték el, hogy a korábban az 
álmennyezet alá épített tech
nikát úgynevezett pí-pane- 
lekbe rejtették. A helyiség 
Tisza-part felőli falába végig 
ablakokat építettek. így a 
terem világos, de besötétít

hető, valamint — ha kisebb a 
buli - mobil fallal osztható.

A színpad mellett stúdiót 
építettek, a színpad mögött 
pedig a zongora kap helyet - 
ha nem kell, kitolják, ha kell, 
előhúzzák a falból. Az emele
ten van még büfé melegítő- és 

Ünnepi fényben az ifjúsági ház

Augusztus 20-án bekapcsolták az IH Rendezvényközpont világítását is. így a rakpart
ra kilátogatok.nemcsak az esti tűzijátékban, hanem a szeptember 3-án nyitó IH fényei
ben is gyönyörködhettek. Az intézmény üzemeltetője, a Szegedi Ifjúsági Ház Nonprofit Kft. 
ezzel kívánt a szegedieknek kedveskedni az ünnep alkalmából. A 455 LED az épület külső 
palástja alatt helyezkedik el. A fényeket manuálisan is lehet irányítani, vagy előre megírt 
program szerint vezérelni. Ez utóbbi esetben a fények 2 másodpercenként váltakoznak, 
előre meghatározott sorrendben. A nyitás után mindennap szürkületkapcsoló és időkap
csoló irányítja majd a lámpák ki-be kapcsolását.

tálalókonyhával. A földszinti és 
az emeleti mosdókat a most 
nagyon divatos minimál jegyé
ben alakították át. A beren
dezés dizájnos és strapabíró.

A második emelet egy része 
marad úgy, ahogy volt, ezt a 
hőszolgáltató használja, a kör
nyékbeli paneleket fűtik innen. 
Az emelet többi részére köl
töznek a földszintről az irodák.

Az épület specialitása a 
homlokzati fényjáték. Öt szín 
- piros, zöld, narancs, kék. 
sárga - variációit, vagy csak 
egyiket használják, a fényjá
ték programozható. A LED- 
eket úgy helyezik el. hogy 
tompa fényt adjanak, a lám
pák elé polikarbonát kerül. 
Az épület három kéményét a 
környéken lakók kérésére sár
gára. pirosra és fehérre fes
tették. mert a lakók már unták 
a szürkét.

A harmincéves IH átalakí
tása körülbelül 475 millió 
forintba kerül, ebből 310 álla
mi támogatás, a többit az 
önkormányzat fizette.

Panelrekonstrukció

Folytatódik 
a sikertörténet

Június 30-áig adhatták le pályázatukat a társasházak 
a lakótelepi épületek felújítására ahhoz, hogy önkor
mányzati támogatáshoz jussanak a panlerekonstrukciós 
program keretében. A lakóknak most érdemes a postalá
dájukat gyakrabban nyitogatni. ezekben a napokban- 
hetekben kapják ugyanis kézhez a hivatalos visszaigazo
lást igényükre.

Annak ellenére, hogy az 
országos panelrekonstrukciós 
program jó néhány eleme vál
tozott az év elején, a szegediek 
igénye, aktivitása nem csök
kent. így az önkormányzat is 
igyekezett a módosítások elle
nére ugyanazzal a lendülettel 
hozzátenni a lakótelepek meg
újításához. mint ahogyan azt 
eddig tette.

Mint ismeretes, a felújítás
hoz korábban harmadrésznyi 
önerő, harmadrésznyi ön- 
kományzati. harmadnyi álla
mi támogatás szükségeltetett, 
ezt tavasszal módosult, s ehhez 
kellett igazítani a további ter
veket. Akik egyébként a koráb
bi években tartottak a pályá
zattól. azok számára kellő bizo
nyítékul szolgált a program 
elmúlt öt esztendeje. Kisebb 
fűtésszámlákat, komfortosabb, 
huzal menetes otthonokat, és 
kellemesebb környezetet hozott 
a panelprogram a lakók szá
mára. nem is beszélve az érték
növelésről. Aki tehát az idén 
pályázott, módosított feltéte
lekkel ugyan, de nem maradt le 
semmiről.

Július 30. után kezdődött a 
beadott pály ázatok feldolgozá
sa. majd ha minden rendben 
volt, akkor továbbutazott az 
anyag a szakminisztériumhoz. 
Ez a munka, valamint az ügyek 
„megfuttatása” lassan a végéhez 
ért. így ezekeben a hetekben 
egyre többen vehetik kézbe a 
hivatalos értesítést a támoga
tásról. s a további teendőikről.

Mint azt Németh Istvántól, az 
IKV Zrt. elnök-vezérigazgató
jától megtudtuk, a szegedi 
önkormányzathoz az idén közel 
1,4 milliárd forintnyi támoga
tási igény érkezett, ebből 1,33 
milliárd forintnyi lett végül az 
odaítélt támogatási összeg. Ez 
a legfrissebb adatok szerint 154 
lakóépület igényéből állt össze, 
amiből 154 lakóközösség nyúj
tott be sikeres pályázatot. E 
több mint másfél száz ház 
mintegy 5130 hamarosan meg
újuló otthont jelent. Lezárult 
a kéménypályázatként ismert 

program is, ennek keretében 
20 társasház 677 lakása jelent
kezett állami és önkormány
zati támogatásért, amit mégis 
kaptak. Az önkormányzat 
közel negyvenmillió forinttal 
támogatja a kéményrekonst
rukciót. Szeged egyébként 
sikertörténetbe kezdett, ami
kor 2003-ban bekapcsolódott 
az országos panelrekonstruk
ciós programba. Az indulás 
éve, az első pályázat óta 350 
épületben 13 ezer 326 lakás 
került be a programba, s újult 
meg a rekonstrukció kereté
ben. Ez a szám a helyi lakóte
lepi otthonok több mint felét 
jelenti. A beruházások összér
téke — a lakók, az önkonnánv- 
zat és az állami rész harmados 
arányban — együtt elérte a 12 
milliárd forintot. így az elmúlt 
öt évben ekkora érték került a 
szegedi otthonokba. Szeged a 
harmincnyolc magyarországi 
pályázó város közül a legsike
resebbként szerepelt e projekt
ben. aktív részvételével és 
magas önkormányzati támo
gatással. Szintén csak a Tisza- 
parti város büszkélkedhet 
azzal, hogy önkormányzata az 
elmúlt években kivétel nélkül 
minden beadott pályázatot 
támogatott, felülről nyitott 
kasszát hozva létre, több mint 
négymilliárd forintot tett a 
városlakók és az állam pénze 
mellé.

Jól jártak a lakók

A hamarosan megúju
ló 5130 lakás lakói nem 
döntöttek rosszul: a 
panelfelújítás mellett szól, 
az energiaárak növeke
dése s nálunk is életbe 
lép az uniós „zöld 
könyv”, mely azt jelenti, 
hogy 2009-től kötelező 
minden lakáshoz ener
giafelhasználási bizony
latot adni adásvételkor. 
Erre nekik már nemigen 
lesz gondjuk.

Megszépült a panelház
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741 millió útfelújításra
Minden pénznek van helye Szeged útjain. Idén nyáron 

azonban a megszokottnál is több türelem kell, annyi 
helyen bontanak és terelnek az építők. Új közutak, 
bicikliutak. körforgalmak, vasúti átkelők létesültek és 
épülnek.

324 milliós támogatást nyert 
Szeged útépítésekre és -javí
tásokra. így saját forrásaival 
együtt összesen 441 milliót 
költ közútjaira. DARFT-pályá- 
zatból 7 utca teljes hosszában 
cseréli a burkolatot a közbe
szerzési eljárás nyertese. A Sze
gedi Magas- és Mélyépítő Zrt. 
a Bajza, a Daru, a Száva és a 
Tisza Lajos utcára terít új asz- 
falt szőnyeget. Szeptemberben 
kezd a Szántó Kovács János, a 
Károlyi utcában és a Szent
háromság útján. Teljes útzár
ra és terelésre sehol sem kell 
számítani, de lesznek félpá
lyás korlátozások. Uniós támo
gatással 1,5 kilométer új út 
épül októbertől Subasa köz
pontjától kifelé, a Domaszéki 
úton, és összekötik a Baumax 
melletti Cserje sort a Dorozs
mai úttal. Tavaszig 50 millió 
forintot használ fel a város 
kátyúzásokra.

Hiányt pótol az a hat kilo
méter új kerékpárút, amellyel 
az eddigi összesen 53 kilomé
teres szegedi hálózat bővül. 10 
százalék önerővel egvütt össze
sen közel 300 millió forint 
uniós támogatást költenek az 
építkezésre. A közbeszerzési 
eljárás nyertese, a Magvar Asz
falt Kft. a Tompai kapunál 
dolgozik. Újszegeden össze
köti a ligetet a Fő fasoron 
keresztül a marostői bicikli
úttal A dorozsmai kerékpár- 
útból rég várt elágazást nyit 
48-as utcán a Széksósi úttól a 

Vásártér utcáig, valamint 
megépíti a Pihenő utca foly
tatását a baktói kiskertek felé. 
A Kossuth Lajos sugárúton az 
egyszerűbb megoldást való
sítja meg az útépítő: a rókusi 
templomtól a Püspök utcáig 
biciklisávot húz a járdán. 
Összekötik a Mars teret a 
Széchenyi térrel: a Mikszáth 
Kálmán—Károlyi utcától a Vár 
utcáig. A Csongrádi sugárú
ton szélesítik az úttestet. A 
leghosszabb új bicikliút a Csil
lag tértől indul kifelé a 
Kereszttöltés utca—Etelka 
sor—Felső-Tisza parton át a 
tápéi Budai Nagy Antal utcáig 
húzódik.

Körforgalmak, 
vasúti átkelők

Beruházók építtették 
Szeged kél új 
utóra városi körforgal
mát: előbb a Móravárosi 
körúti bevásárIóközpom 
előtt, majd a Szabadkai 
út—Horgosi út kereszte
ződésében. A MÁV-átjá- 
rókat korszerűsítették, 
a rugalmas ágyazatba 
új síneket fektettek Sze
geden. a Dorozsmai úti. 
Kettőshatár úti és a 
kecskéstelepi át kehinél.

Az ország első intelligens csomópontja az Anna-kút

Szeptember 23-ától járnak a villamosok
A villamosok szeptember 

23-ától az autósok és buszok 
október 21-étől vehetik ismét 
birtokukba az újjászületett 
Anna-kúti csomópontot. Ha 
késik a kivitelező, naponta 
15 millió forint kötbért kell 
fizetnie - közölte Botka 
László polgármester. Az 
ország legokosabb kereszte
ződése épül.

Az Anna-kúti csomópont 
átépítése összetett beruházás, 
amelynél számítani lehetett 
előre nem látható történésekre. 
Kiderült például, hogy a het
venes években készült közmű
térképek közel sem fedik a 
valóságot. A Tisza Lajos körút 
és a Kossuth Lajos sugárút 
találkozásánál elméletileg 11 
közműnek kellett volna lennie, 
ehhez képest 39-féle vezetéket 
talált a generálkivitelező, és 
beleszólt a munkába a sok 
júliusi eső.

- Mivel több váratlan körül
ményre nem kell számítani, 
megállapodtunk a kivitelező 
Hídtechnika Kft.-vel hogy a 
szerződésben rögzített határi
dőhöz képest egy hét késést 
engedélyezünk. Tehát nem 
szeptember 14-én. hanem szep
tember 23-án. kedden kell 
megnyitni a kereszteződést a 
villamosközlekedés számára. 
Október 21 -étől pedig az autó
sok és a buszok is behajthat
nak. mert elkészül a teljes 
kereszteződés - jelentette be a 
helyszínbejárás után Botka 
László polgármester. - A kivi
telező vállalta, hogy lemond

Botka László polgármester is bejárta augusztus közepén az építkezést

Két év nagy iramban
Köszönetét fejezte ki Botka László a szegediek türelméért, 

aminek azonban még ki kell tartania. Szeged közlekedé
se ugyanis következő két évben teljesen megváltozik. A pol
gármester elmondta: jövő nyáron elkezdődik a 2-es villa
mos vonalának építése a Rókusi körúton és az Anna-kúti 
felújításhoz hasonló, ha nem nagyobb változásnak lehe
tünk szemtanúi az SZVSE-pályánál. A közlekedését aka
dályozó nagv csomópontépítést iskolamentes nyári hóna
pokra tervezik. Ezenkív ül természetesen megépül az M43- 
as. amelv kivezeti a városból a tranzitforgalmat.

minden pótmunkaigényéről. 
Sőt naponta 15 millió forint 
kötbért vállal, ha a határidők
höz képest csúszik.

- A szűk határidő betartásá
hoz minden napra, így hét végé
re is munkát rendeltünk el reg
gel fél 7-től este fél 7-ig. Később. 

ha nem jár zajjal és porral, éjsza
kára is beiktatunk munkát - 
közölte a Hídtechnika Kft. pro
jektvezetője. Lakatos István. 
Jelenleg hatvanan-hatvanöten 
dolgoznak. Villanyoszlopokat 

- cserélnek, felsővezeték-tartókat 
váltanak ki. valamint előkészí

tik a vágányok korszerű vasbe
ton alapját.

Az ország legintelligensebb cso
mópontja épül. A szegedi tömeg
közlekedési nagyprojekt irányítási 
feladatait ellátó Szeged Pólus 
Nonprofit Kft. projektigazgatója, 
Tapasztó Sándor elmondta: a 
hat új kitérőben a villamosveze
tők anélkül állíthatják át a vál
tókat egv távirányítós rendszer
rel. hogy kiszállnának. Bárme
lyik irányt bénítja le valamilyen 
üzemzavar, a másik háromban 
fennakadás nélkül járhatnak és 
fordulhatnak meg a villamosko
csik. A peronokat 30 centisre 
magasítják, így szeptembertől a 
Tátrákba is kényelmesen be lehet 
lépni. Cserélik a felsővezetékeket, 
az országban elsőként a legkor
szerűbb, úgynevezett „feszített’ 
troli- és villamosvezetékeket sze
relnek fel.

Összesen 2 ezer négyzetméterrel bővültek

Elkészült a Vedres és a Tömörkény is
Az elmúlt két évben két szegedi középiskola - a Vedres 

István Szakközépiskola és a Tömörkény Gimnázium - 
épülete újult meg és bővült összesen 1,3 milliárd forint
ból. A két korszerű oktatási intézményt a szeptember else
jei becsengetéskor vehetik birtokba a diákok és tanárok.

A Vedres 689 millió forintos 
rekonstrukcióját és bővítését 
döntően célzott állami támoga- 

 tásból valósította meg a város. 
A munkákat 2006 tavaszán a 
Délépítő Zrt. kezdte, majd 15 
hónappal ezelőtt a Ferroép Zrt. 
vette át, és fejezte be.

A patinás, 108 éves épületet 
két ütemben újították fel. még
pedig lakva. Az első, tavaly 
október végén átadott fázis
ban az intézmény Deák Ferenc 
utcai szántva született újjá a 
tornateremmel együtt. A foly
tatásban a Horváth Mihály 
utcai rész korszerűsítése és 
bővítése, valamint a vadonatúj 
üvegfalú zsibongó felépítése 
következett, amelv az épület 
egyik fő látványossága lett a 
hatalmas üvegfallal.

- Közel 530 nappali tago
zatos diák és 40-50 levelező 
hallgató oktatását végzi a 60 
tagú tanári testület az isko
lánkban, amely immár közel 
600 négyzetméterrel tágasabb, 
és korszerű otthona lett diá
koknak és tanároknak - mond
ja az igazgató. Dobó László.

A két évig tartó munkálatok 
során teljesen megfiatalodott a 
régi iskolaépület, amelynek a 
tetőterét is beépítették, ahol 
az oktatási kabinetek mellett 
egv korszerű, interaktív olva
sóteremmel bíró könyvtárt is 
kialakítottak. A munkák 
második ütemében a koráb
ban kihasználatlan udvari 
beszögellésben zsibongót ala
kítottak ki. három szinten. Az 
iskola épületének egészében

Soha ennyi pénz nem volt iskolákra és óvodákra

Rekonstrukciókra
2,1 milliárd forint

Ötvennégy szegedi óvodában, általános és középiskolá
ban. valamint kollégiumban összesen 2.1 milliárd forint 
értékű felújítás készül el az évnyitóra. A korszerűsítések 
sehol sem zavarják a 26,5 ezer iskolás és óvodás tanév
kezdését.

Elkészült a Tömörkény is
Iskolakezdésre befejeződtek a munkák a Tömörkeny 

István Gimnáziumban is. A 2007. januárjában kezdődött 
rekonstrukció során nemcsak felújították, hanem egy 
1180 négyzetméteres épületszárnnyal bővítettek is az 
intézményt. Az új. háromszintes épület 12 tanteremnek es 
6 műhelynek ad hely et.

A művészeti gimnázium régi épületének tetőszerkeze
tét és nyílászáróit is kicseréltek, homlokzatát felújították, 
rámpák, liftek segítik a jövőben a mozgáskorlátozottak köz
lekedését. megújult valamennyi vizesblokk és burkolat 
is. A 658 millió forint összköltségű beruházáshoz a sze
gedi önkormányzat 489 millió 600 ezer forint címzett 
támogatást nyert, a fennmaradó részt a város saját forrásból 
fedezte.

Lapzártánkkor még rendezvény volt a megújult Vedres udvarán

elvégezték az energetikai kor
szerűsítést, és akadálymente
sítették is az épületet. Az épít
kezéssel párhuzamosan az 
oktatástechnikai eszközök 
jelentős része is megfiatalo
dott: új informatikai hálózatot 
alakítottak ki, számítógépe
ket. projektorokat és interak
tív táblákat szereztek be. Az 
épülettel együtt a szakképzés 
is megújul: a hagyományos 
szakok mellett az idén először 

hirdetik meg a műemlékfenn
tartó technikusi szakot, vala
mint tervezik a földügyi tér
informatikus szakképzés beve
zetését is.

Bár az épületet már a be
csengetéskor birtokba vehet
ték a dákok, az ünnepélyes 
átadatást szeptember 10-ére 
tervezik. Addig művészeti és 
szakmai kiállításokkal és prog
ramokkal ünnepik az újjáva
rázsolt iskolaépületet.

A 15 szegedi önkormányza
ti bölcsődére összesen 42 mii- 
lió forintot fordít a város. Előre 
tervezetten 75 millió forint 
értékű karbantartást felügyel a 
Nevelési-Oktatási Intézmények 
Gazdasági Szolgálata. Ebből 
17 oviban összesen 29.99 mil
lió forint értékű munka zajlik: 
a legtöbb, 5 millió forint a Sás 
utcai intézmény balesetveszé
lyes mettlachi burkolatának 
cseréjére megy el. 12 általá
nos iskolát 16,8 millióból csi
nosítanak ki. 7,5 millió forin
tos fehíjításra szorul négy 
középiskola, három kollégi
umra 6,5 milliót áldoz az 
önkormányzat. Váratlan kia
dásokra minden évben elkü
lönítenek 25 milliót, ilyen pél
dául a rovarirtás vagy a gáz
mérő órák cseréje.

A játszóeszközök szabvá
nyosítását 15 millióból oldot
ták meg: több mint ötven 
óvoda és iskola 600 játékát 
cserélték, javították. 13 mil
lióba kerül, hogy 47 intézmény 
összesen 40 ezer négyzetmé
ternyi lapos tetőről levezető 
csatornáit megtisztítsák, ezzel 
elejét veszik a beázásoknak. 
Kötelező érintésvédelmi ellen
őrzésre 10 helyen 6 milliót köl
tenek. Energiatakarékos és vib
rációmentes világítótestek fel
szerelését 12 iskola 208 tan

80 millió a Béke utcára

A legnagyobb értékű 
általános iskolai korsze
rűsítés a Béke utcában 
zajlik. Az épület renová
lása mellett az energia
takarékosságot is szol
gálja az átépítés. Hőszi
getelést kapott a hom
lokzat és a tető, valamint 
cserélték az elavult nyí
lászárókat. Korszerűsí
tették a régi fűtési remi
szert; új kazánt és radiá
torokat szereltek be. Új 
kupolát "borítanak” a 
belső udvar fölé, a negy
ven esztendeje épült isko
lának ugyanis eddig nem 
volt aulája.

termében teszi lehetővé az 
önkormányzat 200 millió 
forintja. Ugyancsak 200 millió 
forint városi pénzzel gazdál
kodik a városüzemeltetési iroda 
14 iskolában és 3 óvodában. 
Uniós pénzből 28 milliós áté
pítés készül a Tabán iskolá
ban — ez lett a város első, tel
jesen akadálymentes általános 
iskolája. Másik 148 milliót öt 
iskola energiatakarékos fűté
sére, szigetelésére fordítottak.ek
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SZIN-programok 
pénteken 

és szombaton
Augusztus 27-30. között rendezik az újszegedi Partfür

dón a Szegedi Ifjúsági Napokat. Idén fellép többek között 
a 30Y. a Kaukázus, Péterfy Bori és a Love Band, a Quimby. 
a Kispál. a Phat's & Small. a Within Temptation.

A nagyszínpadon (MTV- 
színpad) pénteken 17.30-kor 
kezd a Kowalsky meg a Vega. 
őket 19.15-kor a Depresszió 
követi. 21 órakor koncertezik 
a Quimby majd 23 órától haj
nali fél egyig az előzetes jegy
eladások alapján leginkább 
várt holland Within 
Temptation játszik. A Pepsi- 
színpadon 15.15-től apeet. 17 
órától a Kingston Cruisers lép 
fel. 19 órától a Riddim Colony. 
A Russkaja 21 órától koncer
tezik. utánuk következik 23 
órakora PASO. Fél egvtől haj
nali négyig Kool Runningz 
Crew ind. MG Milli Chab algs. 
GregGras, Jr. Brown.

A Red Lounge-ban a pén
teki program a következő: 
14 óra: Grimm-busz Színház 
Herkules, 15.15-től One Ted. 
lő. 15-ről Csabo wabo. 17.30- 
tól Brains!. 19 órától 
Tündérground, 21 órától Jamié 
Winchester és Hrutka Róbert. 
22.45-től Neo, majd DJ-k 
kevernek: Kincses, Wallas. 
Miller. Vasovszki.

A JATE-klub sátor 
augusztus 29-én 17 órakor 
Godot dumaszínházzal indít, 
fellép Badár Sándor és Kőhal
mi Zoltán. 19 órától Fabula 
Rasa. 20.30-tól Besh o droM. 
22 órától: Folkfree feat Mc 
SirReal(freestylers) & KW 
Amis. Éjféltől Technoid 
Community.

A Borsodi Malátabárban 
13 órakor egy órás matiné, 
majd Tömörített Rocktörténet 
Plesivel. 16 órától közönség

találkozó a Brainsszel. 17 óra
kor ismét matiné, majd 18 órá
tól Pumpkin s. utána 20 óra
kor Blues B.R.others Show. 
22.30-tól Mystery Gang, majd 
D.l Zöld kever.

A Nájtmúvi műsorán ezen 
a napon: Guca!. Sutkai baj
nokok. Gypsy Swing. valamint 
Válogatás a BuSho (Budapest 
Short) Film Fesztivál anvagá- 
ból.

Szombaton, azaz a feszti
vál utolsó napján a követ
kező programokat ajánljuk:

Az MTA-színpadon az 
Alomtorta az első fellépő, ők 
lő.30-tól koncerteznek.
17.30-tól Kaukázus. 10.15- 
től 305. 21 órától Kispál és a 
Borz. 23 órától Mattafix-kon- 
cert.

A Pepsi-színpadon 14. 30- 
tól Ösztön. 15. 15-től IFS. 17 
órától Sheket. 19-től Animal 
Cannibals, 21 órától Sub Bass 
Monster, 23 órától Zöldövezet 
feat Borsodi Blue.

A Red Lounge sátorban 
14 órakor Snakeheart, majd 
lő órakor HR zenekar. 
17.30-tól Takács Eszter duó.

Tavaly is rengetegen voltak a SZIN koncertjein

19 órakor Belmondo, 21 órá
tól Balkan Fanatic. 22.45- 
től Péterfy Bori és a Love 
Band. 00. 15-től Phat' s &

Rekorddöntésre készülnek
Rekorddöntő vonatozásra készülnek a Szegedi Ifjúsági 

Napokon: a nyárbúcsúztató fesztiválon a tavaly szintén a 
csongrádi megyeszékhelyen megszületett magyar csúcsot 
szeretnének megdönteni. akkor 662 egvmás vállát fogó 
egyetemista "gördült végig" a belvároson. A hivatalosan 
a leghosszabb, összekapaszkodott személyekből álló mozgó 
sor nevet viselő rekord megdöntésén együtt munkálkodik 
az idén negvvenedik születésnapját ünneplő fesztivál szer
vezőcsapata és a MÁV-Start Zrt. Azért, hogy minél több 
fiatal vonatozhasson a szegedi Partfürdőn, a cég akciót hir

Small. 02. 15-től PET / 
Nacsa.

A JATE-klub sátorban 
szombaton 17 órakor Godot

detett a Szegedre vasúttal érkezőknek: az. aki a fesztivá
lon a MÁV-Start Zrt. standján felmutatja vasúti menet- 
jegvét. minden megtett 100 kilométer mellé száz forint érté
kű utazási kupont kap. A SZIN szervezői azonban nem csak 
az utazás kapcsán népszerűsítik a környezettudatos gon
dolkodást és cselekvést: a fesztiválon a sört visszaváltha
tó korsóból kortvelhatják a vendégek, a harapnáalól bio
lógiailag lebomló étkezési eszközökkel fogyaszt hatják el. 
s természetesen idén is működik a szelektív hulladék- 
gvűjtő rendszer a Tisza-parti rendezvénven.

dumaszínház Kovács András 
Péterrel és Kiss Ádámmal. 19 
órától a Honey Bee koncerte
zik. 20.30-tól a Vad Fruttik. 
22-től a Belga lép fel. Éjféltől 
záróbuli DJ Varga B-vel.

A Borsodi Malátabárban 
13 órától és 16 órától matiné. 
14 órától Tömörített 
rocktörténet. 17 órakor közön
ségtalálkozó a Belmondóval. 
18 órakor Csapdlecsabi, 20-tól 
Live act Folk Project. 23 órá
tól Napra Világzene, majd 
00.30-tól DJ Zöld.

A Nájtmúvi műsorán: Kel
lemetlen igazság. Pingvinek 
vándorlása. Genezis és válo
gatás a BuSho Film Fesztivál 
anyagából.

Minden napra rendezvény: fesztiválok sora vonzza a turistákat Szegedre

Háromszázezer vendéget fogadott a város
Minden eddiginél több, közel háromszázezer vendéget 

fogadott az idén Szeged. A város vonzerejét a szabadtéri 
játékok mellett az egyre szaporodó fesztiválok is erősí
tik. de az elmúlt évek sikeres városmarketingje is mos
tanában érik be - ezt igazolják az idegenforgalmi sta
tisztikák is. A Tisza-parti város az idén több mint kétszáz 
nagyobb rendezvénny el várja vendégeit, akik egy re töb
ben jönnek.

— Szeged idegenforgalma öt 
év alatt megduplázódott - 
mondja Solymos László város
politikai alpolgármester. - Sze
ged legnagyobb vonzerejét 
tov ábbra is a szabadtéri játé
kok jelentik. Az idén hetve
nezren látták a produkciókat, 
a szabadtéri nézőinek fel nem 
szegedi, hanem olvan turista, 
aki azzal a céllal érkezik a

márkomolv. százmilliós turisz
tikai tőkét mozgattak meg ezek 
a rendez vények. Az idén bővült 
is a kínálat, először adott ott
hont a Széchenyi tér 
hungarikmnfesztiválnak.

— Egyértelműen beindult 
Szegeden az idegenforgalom — 
mondja Puskás László csár- 
dagazda. Az ismert szegedi

kát. Egyre jelentősebb számú 
vendéget hoznak a város fesz-

dezvénvek. a borfesztivál és a 
hídi vásár számít a legsikere
sebbnek. Az elmúlt években

gasztronómiai kínálata a fesz
tiválok nyomán teljesen új 
arculatot kapott, s ez jelentős 
számban vonz vendégeket. Az 
idén ráadásul az időjárás is 
kedvezett a szabadtéri prog
ramoknak. ígv várhatóan jó

évet zárhatnak a szegedi ven- A város szállodái szinte egész 
déglősök. nyáron telt házzal üzemeltek.

Nincs még vége az idei nyárnak
A szegedi fesztiválnyár következő 

nagyszabású eseményének augusztus 
27. és 30. közöli az újszegedi Partfür
dő ad otthont: az idén negy venéves Sze
gedi Ifjúsági Napokra több mini negy 
venötezer fiatalt várnak az egész ország-

hói. sőt külföldről is. A négy nap során 
több mint 260 programot kínálnak a 
szervezők azoknak, akik a jó zenét és a 
különleges hangulatú bulikat kedvelik. 
Az idén szeptember 4. és 7. között ren
dezik meg a hagyományos nyárzáró

programot, a nemzetközi tiszai halfesz
tivált. A folklórműsorokkal és kirako
dóvásárral színesített négvnapos prog
ram a halfőzés mestereit és szakácsmű
vészetüket mutatja be a város lakóinak 
és vendégeiknek.

Egv-egv nagvobb fesztivál ide
jére azonban hónapokkal előt
te szobát kellett foglalni. Az 
újszegedi Forrás Szálló, bár a 
hatmilliárdos fürdőberuházás 
miatt bontják a szomszédos 
Gombát, tudta hozni tavalyi 
eredményeit. Maklári Lászlóné 
igazgató szerint a hotel egész 
évben 75-80 százalékos 
kihasználtsággal működött, az

házat hozott. Itt is érzik a sza
badtéri játékok vonzerejét - a

Őrzi helyét 
a Top 10-ben

Az elmúlt években 
Szeged a tíz leglátoga
tottabb magy ar városok 
sorába küzdötte fel 
magát, előkelő helyéi 
továbbra is őrzi. A Tisza- 
parti város a felmérések 
szerint az egyik legszí
vesebben látogatott 
turisztikai célpont lett, 
csak a hagyományos für
dővárosok. valamint 
Eger és Sopron előzi 
meg.

sikeresebb produkciók telt 
házat hoznak egv -egy előadás 
idején.

- Szeged 2008-ban bebizo
nyította, hogy igazi fesztivál
város — mondja Elekes Zoltán 
fesztiválszervező. A város ren
dezvényei már nemcsak a 
régiónak, hanem az egesz 
országnak, sőt külföldnek is 
szólnak. Ezt bizonyítja a ven
dégek kimagasló száma. 2010 
ben Pécs partnervárosa 
leszünk az Európa Kulturális 
Fővárosa programban. Remé
nyeim szerint Szeged két cv 
múlva még kiválóbb házigaz
dának bizonyul majd.ek
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Háromszázmilliós jegybevétellel sikeres évadot zárt a Szegedi Szabadtéri Játékok

Hetvenezer nézője volt a fesztiválnak

Az István idén is nagy siker volt Káprázatosak voltak a Turandot jelmezei

Az időjárás is kegyes volt ezen a nyáron a Szegedi Sza
badtéri Játékokhoz, egyetlen előadást sem mosott el az eső. 
Közel hetvenezer néző látta a fesztivál 17 előadását és a 
szimfonikus zenekar ajándékkoncertjét, a jegybevétel 
megközelítette a háromszázmillió forintot.

Sikeres évadot zárt ezen a 
nyáron is a Szegedi Szabadté
ri Játékok: a kimagaslónak szá
mító 95 százalékos látogatott
ság mellett a Dóm téri előadá
sokra összesen közel 70 ezer 
néző volt kíváncsi. A csillagte
tős fesztivál szezonnyitó előa
dásaként Kesselyák Gergely 
rendezésében magyar nyelven. 
fantasyvilágot idéző filmszerű 
effektekkel mutatták be Puccini 
utolsó operáját, a Turandotot. 
Velich Rita csodaszép, míves 
jelmezei és a különleges arc- 
és testfestések is erősítették a 
két előadásban játszott pro
dukció filmes hatását. A kínai 
hercegnő szerepében bemutat
kozó Rálik Szilviát és a Kalaf 
szerepét éneklő Cselóczki 
Tamást is ovációval fogadta a 
publikum.

Eszenyi Enikő rendezésében. 
a világsztár díva. Lukács Gyön
gyi címszereplésével visszatért, 
és újra telt ház előtt hódított a 
tavalyi operettsiker. Kálmán 
Imre Marica grófnője. Világ

premierként került színpadra 
Szakcsi Lakatos Béla. Müller 
Péter Sziámi és Keréinyi Miklós 
Gábor új worldmusicalje. a 
Szentivánéji álom. A produkciót 

A jövő nyári program
A Szegedi Szabadtéri Játékok igazgatója már az idei fesz

tivál zárása előtt meghirdette a jövő nyári programot. 
200*). július 3-án Lehár Ferenc szenvedélyes, buja ope
rettjének. a Cigányszerelemnek a premierje lesz a nyitó elő
adás a Dóm téren. Az operettet Béres Attila állítja színpadra, 
és négv estén látható. Július 17-én és 18-án a Béjart Ballet 
Lausanne Szerelemtánc című produkciója vendégszerepel. 
Július 24-én és 26-án visszatér Kesselyák Gergely rende
zésében - és immár vezényletével - az idei nagy sikerű 
Turandot-produkció. amit jövőre olasz sztárszólistákkal a 
főszerepben tűznek műsorra. Augusztus elején négy elő
adás erejéig visszatér a Budapesti Operettszínház siker
produkciója. a Szentivánéji álom is. Államalapításunk 
ünnepéhez kapcsolódva ismét láthatja a közönség az 
István, a királyt is. Augusztus 21-én a Mezzo-operagálá- 
val zárul a jövő nvári program: az idei nemzetközi verseny 
két győztese ad koncertet. A szabadtéri 2009-es előadá
saira szeptemberben kezdik árusítani a belépőjegyeket.

öt estén közel 20 ezer néző látta. 
A Benyovszky című táncpro
dukciónak a Duna Televízió 36 
országba sugárzott közvetítése 
révén nemcsak a szegedi pub
likum tapsolhatott, hanem 
határainkon túl is sokan meg
nézhették. Augusztus 16-án 
debütált A Társulat szereplé
sével a jubileumi István, a 
király, amelyre már hónapok

kai a fesztivál kezdete előtt 
elkelt minden jegy, ezért a nagy 
érdeklődésre való teküitettel két 
pluszelőadást is be kellett iktat
ni. A két szerző. Szörényi Leven
te és Bródy János is fellépett az 
augusztus 20-i ünnepi előadá
son. A rockopera volt a nyár 
másik csúcstartója: a 
worldmusicalhez hasonlóan 20 
ezren látták az öt előadást.

Az újszegedi szüipadtól töb
bet vártak a fesztivál szerve
zői: a kecskemétiek Hajme
resztő-produkcióját szerette a 
közönség, de a dixie-gála láto
gatottsága csak 58 százalékos 
volt. A szabadtérit működtető 
nonprofit kft. teljes 
jegvárbevétele azonban így is 
megközelítette a háromszáz
millió forintot.

Egyértelmű siker volt viszont 
az a kezdeményezés, hogy a 
szabadtéri előadásaira szóló 
jegyekkel ingyen ellátogathat
tak a nézők a REÖK kiállítá
saira. Minden tizedik színház
látogató élt is a lehetőséggel, 
azaz megnézte a táblakép-fes
tészeti biennále tárlatát vagy a 
Kovács Gábor gyűjteményéből 
összeállított A álogatás a magvar 
festészet remekeiből című kiál
lítást. Jelenet a Szentivánéji álomból

Nagykorú lett a Thealter

A Thealter az ínyenc közönségnek szól

Az átváltozás volt a mottója az idén nagy korú szegedi szín
házi fesztiválnak, a Thealternek. Műfaji változatosság, érde
kes helyszínek, megrázó és vidám darabok jellemezték.

Idén először tematikus jel
leggel. a metamorfózis (átvál
tozás) jegyében rendezték 
július végén Magyarország 
egyetlen, évente jelentkező 
nemzetközi színházi fesztivál
ját. a Thealtert.

Az átváltozással a szervezők 
a programsorozat nevében és 
struktlírájában bekövetkező 
változásra, valamint a színház 
átváltoztató képességére utal
tak. A rendezvényen hazai, 
külföldi és egyetemi színházak 
képviseltették magukat, de 
szerveztek programokat gye
rekeknek is: a Maszkaland 
kreatív műhelyekkel, színházi 
előadásokkal, koncertekkel, 
filmekkel várta a 10-17 éves 
érdeklődőkéi. Ekisfeszt Aka
démia címmel a JATE-klub- 
ban rendezték az egyetemis
tákra koncentráló sorozatot, 
melynek része volt egy szín
házi kisesszéírói pály ázat is.

Az előadások elsősorban a 
Hungáriában és a régi zsina-

Elő színházi 
közvetítés

Napi 8-10 órán át adóit 
a fesztivál idején a 
Thealter rádió. Az ideig
lenes stúdiót a régi zsina
góga udvarán rendezték 
be. A hatfős stáb interjú
kat készített, valamint 
visszahozott az éterbe egy 
elfelejtett műfajt: az élő 
színházi közvetítést.

gógában zajlottak, de beléjük 
is lehetett botlani: Szeged köz
terein mutatták be az Első 
Magyar Garantáltan Párt- 
semleges Politikusképző Artis
taiskola Vizsgacirkuszát a szen
tesi Horváth Mihály gimná
zium drámatagozatos diákjai. 
A Csöbör-Vödör párt hívei 
bemutatkoztak Kapolcson is, 
ősszel pedig a megyeháza 

udvarán láthatja őket a közön
ség. A szabadtéri helyszíneket 
folytatva: a Bizarrium kutató
hajó esténként a Klauzál térre 
képzelt tenger hullámain rin
gott. a kanadai páros. South 
Miller és Jacob Brindamour 
bejárta a világot: az elmúlt 
három évben több mint ötven 
színházi fesztiválra kaptak 
meghívást, és számos díjat 
elnyertek. Az Andaxínház 
művészei egyszer a régi zsina
góga kovácsoltvas kerítést tán
colták körbe, máskor a 
Hungária előtt fonódtak össze.

Különleges színpad volt a 
Csillag börtöné, ahol Pogány 
Judit Anger Zsolt rendezésében 
a Pedig én jó anya voltam cí
mű dokumentum-monodrá- 
mát adta elő. Civilek és elítél
tek együtt nézték, majd beszél
gettek a színésznővel. A Pedig 
én jó anya voltam és a Bozsik 
Avette Társulat Lélektánca - 
amelyben mozgássérült, vak 
és ép táncosok együtt mozog
tak — a fesztivál két leghatá
sosabb. legmegrázóbb bemu
tatója. egyben legnagyobb sike
re volt.ek
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Vajda Attila és a győzelem pillanata Kovács Katalin és Janics Natasa a magyar zászlóval

Kovács Katalin és Janics Natasa a dobogó legfelső fokán

Szeged bearanyozta a pekingi olimpiát
A szegedi sportolók Athén után másodszor is a legsike

resebbnek bizonyultak. A magyar települések rangsorá
ban első helyen végeztek a pekingi olimpián is. Fantasz
tikus eredménnyel, minden idők legeredményesebb sze
replésével Szeged igazi sportfőváros lett. Bajnokai három 
aranyérmet, egy ezüstérmet és egy ötödik helyezést sze
reztek.

Vajda Attila a dobogón várja aranyérmét

"Szeged ollé! Szeged ollé!” - 
zúgott a tömeg augusztus 26-án 
Szeged belvárosában, a Klauzál 
téren. Ünnepelt a város, olimpiai 
bajnok sportolóit köszöntötte. 
Méltán, hiszen a magvar olim
piai csapat megmentői éppen a 
Tisza-parti sportolók voltak.

A pekingi nyári olimpia a 
magyar sport történelemköny
vébe nem íródik be aranvbe- 
tűkkel. Az ország nagy része 
szomorú, hiszen ilyen rosszul az 
elmúlt évtizedekben még soha
sem szerepelt a magyar csapat. 
Közben Szegedet majd szétveti 
a boldogság, hiszen a város spor
tolói parádés teljesítménnyel 

rukkoltak elő. Szeged lett az 
arany város! Vajda Attila, a 
Démász-Szeged Vízisport Egye
sület versenyzője kezdte a ter
melést. Kenu egyes 1000 méte
ren ronuná verte a mezőnyt. a 
szegedi fiatalember szerezte a 
pekingi játékok első magyar 
aranyérmét. A Klauzál tér. ahol 
éppen fogadták Vajdáékat. a 
döntő alatt majdnem felrob
bant. Hatalmas volt az öröm. És 
ezen a napon született még egy 
szegedi érem. Janics Natasa, a 
Démász kajakosa 500 méter 
négyesben lett második Kovács
csal. Kozákkal, Szabóval). A 
németek verték meg a miein

ket. de ez a második hely is 
nagyon szép eredmény. A nap 
zárasaként az olimpiai újonc 
szegedi, Sík Márton ült kajak 
négyes 1000 méteren a hajóba. 
Síkék repesztettek, végül ötö
dikek lettek. Figyelembe véve, 
hogy csak hetekkel az olimpia 
előtt ültek össze, ez nagyon szép 
teljesítmény.

Jött az olimpia utolsó előtti 
napja. Mindenki a női kajak 
párost figyelte. A címvédőt, a 
Janics, Kovács duót. A szur
kolóknak nem kellett csalód
niuk. a magyar páros nyert, 
és ígv Janics Natasa újabb 
olimpiai bajnoki címet ny ert. 
A szegedi versenyző három
nál jár, és ezzel minden idők 
legeredményesebb magyar női 
kajakosává lépett elő.

És nem volt még vége! A 
befejezés csodálatosra sikere
dett. A magyar férfi vízilab
da-válogatott az olimpiai dön

tőben a meglepetéscsapattal, 
az Egyesült Államok gárdájá
val csatázott. A mieink sorai
ban ott volt Varga Tamás, a 
Szeged Beton játékosa. A csata 
három negyeden kereszt ül tar
tott, ezután már esélyt sem 
hagy ott a magy ar csapat, végül 
14—10-re nyert. Ez immár a 
harmadik szegedi magvar 
aranyérem volt az olimpián. 
Micsoda szereplés!

A sportolók mellett nem sza
bad elfeledkezni a sikeredzők
ről sem, Vajda és Janies tréne
re Vécsi Viktor. míg Varga Tamás 
edzője Kásás Zoltán, aki egyben 
a magyar férfi válogatott másod
edzője.

Szeged méltán lehet büszke 
sportolóira, hiszen a verseny
zők felejthetetlen élményekkel 
ajándékozták meg a szurkoló
kat. A szurkolók pedig felejt
hetetlen fogadtatásban részesí
tették őket a Klauzál téren.

Janics Natasa és Kovács Katalin: úton a győzelem felé

A vízilabda-válogatott sorban a harmadik olimpiai aranyát szerezte Pekingben

A szegedi Varga Tamás és Gergely István boldog pillanata

Felelős szerkesztő: Vécsey Ágnes 
Kiadja a Lapcom Kft. DélmaGyarország Kiadó.

KiadóiGazGató: Köti Zoltán
Alapító: Szeged Megyei Jogú Város Önkormányzata 
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